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Suspírium:  Tie sväté veci, dobrotivý Pane, 

s pokorným srdcom aj dnes prijať máme, 

otvor nám oči, by sme Ťa poznali 

a v Tvojom slove Teba nachádzali. Amen. 

. 

 

Text: R 12, 17-21: „Nikomu sa neodplácajte zlým za zlé, starajte sa 

o dobré pred všetkými ľuďmi. Ak je možné, nakoľko je na vás, majte 

pokoj so všetkými ľuďmi, nepomstite sa, milovaní, ale ponechajte to 

hnevu Božiemu – lebo je napísané: Mne patrí pomsta, ja odplatím, 

hovorí Pán. Naopak: ak je tvoj nepriateľ hladný, nakŕm ho, ak je 

smädný, napoj ho, lebo keď tak urobíš, žeravé uhlie zhrnieš mu na 

hlavu. Nedaj sa premôcť zlému, ale zlé premáhaj dobrom!“ Amen. 

 

Milí bratia a milé sestry,. 

 

Častokrát sa pýtam sám seba, prečo sila Kresťanstva nemení 

ľudí natoľko, aby dokázali milovať ostatných ľudí. Je to iste zložitá 

téma a dosť zamotané klbko okolností, ktoré k tomu akosi patria. Ale 

predsa, žeby to mocné a ohromné posolstvo Božej lásky v Ježišovi 

Kristovi ovplyvňovalo ľudské srdcia iba tak málo? Žeby naozaj toto 

posolstvo bolo iba v slovách, ale nie v činoch? Skrátka v praxi to 

vyzerá tak, že ani kresťania nedokážu milovať druhých ľudí. Aj 

medzi kresťanmi nájdeme hnev a odsudzovanie druhých.  

Bratia a sestry, určite to poznáte sami a vedeli by ste k tejto 

téme mnoho povedať. Každý z nás pozná veriacich ľudí, ktorí sa 

nevedia zniesť, vadia sa alebo dokonca nenávidia. Možno poznáme 

dokonca blízke rodiny, ktoré sú rozvadené už niekoľko rokov. Alebo 

existujú pokrvní bratia, ktorí sa nedokážu spolu ani len porozprávať. 

Toto sú veľmi ťažké prípady, pri ktorých snáď iba neveriacky 

pokrútime hlavou. Iste, mnohokrát sa stane že nám niekto ublíži, 

a môže to byť aj ten najbližší človek. Neraz sa dostaneme do 

kontaktu so zlým človekom. Koľko krát nám už bolo ukrivdené, 

koľko krát sme boli neprávom osočovaní? Je teda celkom prijateľné, 

že sa nedá byť zadobre so všetkými ľuďmi. A snáď nie je človek, čo 

by túto tézu vyvrátil. Byť zadobre so všetkými je priam nemožné – 

tak sa hovorí medzi ľuďmi.  

No bratia a sestry, práve toto často zamestnáva moju myseľ. 

Nerozumiem tomu, že my kresťania sa akosi uspokojíme 

s rozvrátenými vzťahmi, ako s akýmsi nutným zlom. Nerozumiem 

tomu, že ľudia sa naučili brať za samozrejmosť neusporiadané 

vzťahy a dlho trvajúce spory, napriek svojej viere a svojmu 

kresťanstvu. Napriek Ježišovej láske. Je to zaiste nesprávne 

pochopený obsah kresťanstva. JK hovoril predsa niečo celkom iné. 

On nám nepovedal, že je prirodzené, ak nevieme usporiadať svoje 

vzťahy. Ani nám nepovedal, že sa nič nedá robiť s našimi spormi 

a hádkami.   

Práve dnešná nedeľa a všetko čo k nej patrí nám ukazuje aké 

je skutočné posolstvo JK v tejto veci a ukazuje nám správny postoj 

kresťana. Téma dnešnej nedele znie: dobrým premáhať zlé. Apoštol 

Pavel nám v našom prečítanom texte predložil viacnásobné 

napomenutie.  

Nikomu sa neodplácať zlým za zlé. To je jeho prvá 

požiadavka. Neplatí tu už starozákonné oko za oko. Kresťan musí 

odpúšťať a dokonca nachádzať v sebe dobro, aj keď sa mu od 

druhých dostáva zlo. Veď aj sám PJK na kríži po všetkom utrpení, 

ktoré mu spôsobili, po všetkom tom bičovaní a posmievaní, po 

dlhých hodinách na kríži povedal: „Otče, odpusť im, lebo nevedia čo 

činia.“ Či nemáme tak konať aj my kresťania? Apoštol Pavel nám 

hovorí aby sme nachádzali v sebe dobro pre tých, ktorí nám 

spôsobujú zlo. Nachádzajme v sebe dobrorečenie pre všetkých tých 

zlých ľudí, od ktorých sa nám dostáva poníženia, nenávisti, zloby. 

Veď vďaka Kristovi máme v našich srdciach lásku, ktorá pochádza 

od Neho.  

Ďalej podľa apoštola máme nechať pomstu na Pána Boha. Iste 

je veľmi ťažké nepomstiť sa, a zniesť krivdu. Koľkokrát túžime 

odplatiť ľuďom zlobu, ale povedzte, kam vedie pomsta? Nevedie iba 

k väčšej zlobe? Nevedia iba k zhoršeniu toho, čo je už aj tak zlé? 

Určite pomstou neurovnáme vzťahy, ani nikoho nezlepšíme. Iba 



odpustenie a láska dokážu zmeniť zlo na dobro. Pomsta patrí Bohu, 

on nenechá nepotrestanú nijakú krivdu. Nechajme preto pomstu 

v rukách nášho Pána.  

Ale apoštol Pavel má ešte aj iné požiadavky. Majte pokoj so 

všetkými ľuďmi, ak je to možné z vašej strany. Ak sa môžete zmieriť 

sa, potom túto možnosť musíte využiť. My, kresťania sme tu pre 

tvorenie pokoja. Od nás sa očakáva, že urobíme prvý krok. Apoštol 

Pavel nám prikazuje, aby sme využili všetky dostupné cesty pre 

zmierenie sa s druhým človekom.  

No okrem všetkých týchto požiadaviek, ktorých je už aj tak 

dosť, má Pavel ešte jednu požiadavku: Ak má váš nepriateľ nejakú 

núdzu, potom mu dajte to, čo potrebuje. Napriek tomu, že je vaším 

nepriateľom, vy mu dajte z lásky to, čo nemá.  

Je vôbec možné splniť tieto požiadavky? Je možné dobrým 

odplácať za zlé, je možné nechať pomstu Bohu, je vôbec splniteľné 

vždy vykonať prvý krok ku zmiereniu a ešte k tomu starať sa o núdzu 

našich nepriateľov? Sú toto vôbec reálne požiadavky pre tento svet? 

Nuž bratia a sestry, z ľudskej sily nik nemôže konať podľa 

týchto Pavlových požiadaviek. Jedine vďaka Kristovej láske, ktorá je 

nám rozliata v srdciach môžeme spĺňať všetky tieto podmienky. Nie 

teda z ľudskej sily, ale z Božej moci, ktorou nás Boh povolal za 

svojich učeníkov.  

Najlepšie to hádam vyjadruje jeden príbeh. Je to príbeh, ktorý 

napísal Alan Paton v knihe Plač milovaná krajina. Istý mladík, ktorý 

sa narodil keď boli jeho rodičia už dosť starí, opúšťa svoj domov 

v hornatej krajine a ide do mesta. Nikdy nenapíše ani nepošle naspäť 

nejaké správy. Nakoniec sa jeho už postarší otec rozhodne, že ho ide 

nájsť. Nenavyknutý na mestský život, otec ostáva zmätený 

a domýlený, a nevie, ktorou cestou sa pohnúť ďalej. Dopočuje sa 

o ňom duchovný z tohto mesta a rozhodne sa mu pomôcť. Starec 

chodí s duchovným, ktorý zanecháva svoju cestu, aby sa pokúsil 

pomôcť otcovi pozbierať nitky, ktoré by viedli ku chlapcovi. A keď 

sa im zdá, že už sú na správnej stope, starec, so slzami v očiach, sa 

snaží poďakovať duchovnému za všetko, čo pre neho urobil. 

Jednoducho nemôže nájsť slov. A preto povie iba: „ste dobrý 

človek.“ Duchovný odpovedá: „Nie som dobrý človek. Som človek 

hriešny a sebecký. Ale Ježiš Kristus položil na mňa svoje ruky, to je 

všetko!“ 

Bratia a sestry, aj na nás položil JK svoje ruky. Položil ich aj 

na Apoštola Pavla. Aj z nás sa vďaka Jeho láske môžu a aj majú stať 

nový ľudia. Nachádzajme preto v sebe Jeho lásku, prosme o ňu. 

Naučme sa milovať všetkých ľudí tak ako ich miloval JK. Milujme 

ľudí ale nenáviďme hriech, ktorý majú rovnako ako náš hriech.  

A nakoniec podľa Apoštola Pavla: nikomu neodplácajme 

zlým za zlé. Pomstu nechajme v rukách Božích. Ak je to možné 

z našej strany urobme všetko, čo by mohlo pomôcť urovnať spor. 

A ak náš nepriateľ má núdzu, dajme mu to čo potrebuje. Iba tak 

naplníme zákon Kristov. Iba potom budeme skutočne milovať tak, 

ako nás On miluje. Náš Pán na nás položil svoje ruky. A preto aj 

z nás môžu byť noví ľudia napriek našej zlobe a nášmu hriechu. Nuž 

teda bratia a sestry, vďaka tejto Kristovej moci odplácajme dobrým 

za zlé.  

Amen.  

 

Modlitba: 

 Drahý Pane Ježiši Kriste. Ty si prišiel na túto zem, aby si 

nám ukázal svetlo lásky Pána Boha. Láska, ktorou si ty miloval bola 

obrovská. Miloval si nielen tvojich blížnych, ale i tých, ktorý ťa 

prenasledovali a tých, ktorý ťa nenávideli. Takúto lásku si dal i nám 

do našich sŕdc, aby sme ňou milovali všetkých ľudí. Odpusť nám 

Pane, že nevieme tvoju lásku uplatňovať v našom živote. Sme slabý 

na to, aby sme milovali tých, ktorý majú pre nás iba zlo. Daj nám 

však Pane silu, aby sme dokázali toto tvoje posolstvo lásky 

uplatňovať stále viac a viac vo svete. Daj, aby sme dokázali dobrým 

odplácať sa za zlé a aby sme dokázali s láskou zmýšľať o našich 

protivníkoch. Iba potom naplníme Tvoj zákon lásky. Dovoľ nám 

podobať sa ti stále viac a viac. Amen.  

.  


